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Úvod 

Tento dokument shrnuje výsledky dotazníkového šetření, které bylo realizováno v termínu 01. 08. – 
10. 09. 2024 v obci Račice-Pístovice za účelem aktualizace strategického dokumentu „Program 
rozvoje obce Račice-Pístovice 2025 – 2030“. 
Dotazníkové šetření tvoří součást celkové analýzy prostředí. Závěry vyplývající z průzkumu jsou 
využity výhradně ke statistickým účelům – jako podklady pro vyhotovení strategického dokumentu 
obce. Zdroje informací uvedené v tomto dokumentu vychází z vlastního dotazníkového šetření. 

 

Cíl a metodika 

Cílem tohoto šetření bylo získat informace o spokojenosti obyvatel s kvalitou života v obci Račice-
Pístovice a názory obyvatel na plánované investice obce. Výsledky dotazníkového šetření by měly 
sloužit jako vodítko pro další investice obce, ověření, že budoucí cíle navrhované vedením obce a 
jednotlivými zastupiteli jsou v souladu s přáními občanů. Sladění investičních cílů s názory občanů, 
vyslyšení jejich podnětů a další práce s nimi, může napomoci zvýšení všeobecné spokojenosti. 
Bonusem otevřených otázek může být získání nového úhlu pohledu na zažité problémy a neobvyklých 
návrhů řešení ze strany spoluobčanů. 

 

Cíle dotazníkového šetření: 

 získat co největší počet dat od občanů 

 poznat názory, vnímané přednosti i nedostatky od lidí, kteří v dotčeném území žijí 

 poukázat na zájem obce o názory občanů a ochotu s nimi při budoucím rozvoji spolupracovat 

 

Metodiku šetření lze shrnout do těchto kroků: 

 vymezení cílové skupiny projektu (obyvatelé starší 18 let) 

 vytvoření dotazníku 

 testování dotazníku 

 distribuce dotazníku 

 sběr dotazníků 

 vyhodnocení dotazníků 

 

Metoda sběru dat 

Jako nejúčinnější forma sběru dat byla vyhodnocena a vybrána metoda dotazníkového šetření 
realizovaná formou on-line elektronických formulářů v rozhraní Google Forms. Zároveň však bylo 
možné, zejména s ohledem na starší populaci, vyplnit i vytištěnou verzi, která byla k dispozici na OÚ 
s následným přepisem odpovědného pracovníka úřadu do on-line formuláře. Této možnosti však 
využilo pouze sedm občanů. Poslední nabízenou možností bylo vypsání dotazníku na jarmarku 
formou asistovaného vyplnění. 

Dotazník byl zveřejněn: 

 na webových stránkách obce www.racice-pistovice.cz 

 na FB profilu Račice-Pístovice oficiální 
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 rozeslán elektronicky 329 občanům registrovaných k odběru pravidelných informačních e-
mailů 

 v aplikaci Česká obec 

 hlášení místním rozhlasem 

 informace o distribuci dotazníku a možnostech jeho vyplnění byla zveřejněna fyzicky ve 
vývěskách obce 

 

Návrh dotazníku 

Dotazník sestával celkem z 12 otázek. Využity byly nejen otázky uzavřené, ale i otevřené. Částečně 
vycházel také z původního strategického plánu pro srovnání priorit občanů po šesti letech. Zaměřoval 
se na širokou veřejnost a otázky byly cíleny na jednotlivé sekce náležící k prioritám strategického 
plánu. Dotazník ponechával velký prostor pro vyjádření jednotlivých připomínek, poznatků či názorů 
občanů. Rozmanitost připomínek a názorů jednotlivců jednoznačně napovídá zájmu obyvatel obce o 
dění v obci a její budoucnost. 

Protože naše obec vznikla v roce 1960 sloučením Račic a Pístovic, kdy každá část obce má svá 
specifika, snažili se autoři dotazníku rovnoměrně a objektivně zahrnout a zohlednit potřeby obou 
částí. 
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Rozbor výsledků dotazníku 

Dotazníkového šetření se zúčastnilo 239 osob z celkového počtu 1010 občanů starších 18 let, kteří se 
do průzkumu mohli zapojit, což činí 23,66 %. Rozložení je následující - v Račicích žije 590 a v Pístovicích 
420 osob starších 18 let. Uvedené počty obyvatel jsou aktuální k datu 1. 8. 2024. 

 

Výsledky dotazníkového šetření 

 

1. otázka: Ve které části obce žijete? 

 

První otázka se vztahovala ke konkrétnímu místu pobytu v rámci obce. V Račicích žije více obyvatel 
než v Pístovicích, bylo zde odevzdáno více dotazníků a tomu odpovídá výsledný graf. Přesto je 
procentuální zastoupení respondentů v rámci průzkumu vyrovnané. V přepočtu na celkový počet 
obyvatel v jednotlivých částech obce se zúčastnilo 23,89 % obyvatel z Račic (141) a 23,33 % z Pístovic 
(98).  

 

2. otázka: Do jaké věkové kategorie spadáte? 
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Rozdělení do věkových skupin bylo určeno dle předpokládaných společných zájmů a potřeb 
jednotlivých skupin obyvatel, např. studenti, rodiny s dětmi (potřeba školky, školy), osoby 
v produktivním věku (již bez nutnosti řešit potřeby dětí) či senioři.  

Pokud jde o věkové složení respondentů, nejvíce se zapojili ve věkové kategorii 36 – 49 let (40,2 %). 
Druhou nejčastěji zastoupenou věkovou skupinou byli respondenti od 50 do 65 let (tuto možnost 
zvolilo 21,8 %). Ve věku 26 až 35 let bylo 18 % respondentů. Osob starších 65 let se průzkumu 
zúčastnilo 13,4 % a nejméně početnou skupinu tvořili 18 – 25letí obyvatelé a to 6,6 %. 

 

3. otázka: Zastupitelé obce definovali pro rozvoj v oblasti DOPRAVY tyto cíle. Vyberte 4, které 
považujete za nejdůležitější. 

Vyhodnocení: 
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Za nejdůležitější v této oblasti byla vyhodnocena oprava a vybudování chodníků a parkovacích ploch 
v obci (80,3 %). Druhou prioritou stran dotázaných bylo propojení Pístovic a Drnovic cyklostezkou 
(64,4 %) a na pomyslném třetím místě pak potřeba vybudování parkoviště/odstavné plochy u rybníka 
v Pístovicích.  

Dále bylo vzneseno 32 jiných připomínek. Protože se v některých případech respondenti shodli a 
definovali stejné požadavky, jsou ty, které spolu souvisí, vyznačeny barevně. 

 Doplnění svislého dopravního značení zákaz stání na místních komunikacích, situace na místních 
komunikacích je z důvodu bezpečnosti a možných zásahů záchranných složek takto neudržitelná. 

 Hřbitov Račice - vybudování chodníčků, alespoň po obvodu a středem, celková úprava tohoto místa. 

 Zabránit parkování „kdekoli" u rybníka. My bydlíme přímo u parkoviště a mnohdy se bohužel ani 
nedostaneme domů..., a to nepřemýšlím nad tím, kdyby bylo potřeba, aby projeli IZS... 

 Řešit velmi silný provoz nákladních aut přes obec. 

 Zákaz vjezdu k rybníku auty a odkoupení/pronájem pozemku (louky), kde by bylo možné auta parkovat. 

 Pouze chodníky, nikoliv parkovací plochy - nejsme město... Všichni by si auta měli parkovat na svém 
pozemku. 

 Jen chodníky, zákaz stání na obecních pozemcích a místních komunikací (viz hlavní cesta přes Pístovice, 
městečko v Račicích) 

 Zpevnění a oprava odbočky k družstevním bytovkám a za zahrady ulice Tyršova (k hřišti). 

 Zrcadlo na křižovatce od Nemojan (u panenky Marie). 

 Umístění zrcadla naproti výjezdu od Nemojan, aby v něm byly vidět lépe auta přijíždějící od Pístovic (na 
křižovatce Račice - Pístovice - Nemojany). 

 Vybudovat chodník okolo Pístovického rybníku od hlavní cesty k Riviéře. Případně vybudovat odstavné 
parkoviště u odbočky k rybníku. 

 Hlavně chodníky. 

 Oprava cesty v Račicích od hřiště k nové zástavbě u Studánek směr Valcha. 

 Zvýšení bezpečnosti chodců především dětí na silnici okolo zvoničky v Pístovicích vzhledem k 
narůstajícímu provozu směrem k Pístovickému mlýnu (snížení rychlosti, retardéry apod.). 

 Oprava povrchu cesty mezi hřištěm a Studánkami, aby byla schůdná i za mokra. 

 Oprava cesty pod školou. 

 Prioritou by měly být chodníky v obci a obecně zklidnění dopravy kolem školky, kamera, retardér. Pokud 
budete prioritizovat cyklostezky pro místní nulový na záporný význam, odvedete i ty poslední cyklo-
výletníky z centra, kde by si mohli nakoupit nebo dát oběd. 

 Vybudovaní asfaltové cesty od fotbalového hřiště směrem ke Studánkám. 

 Zpevnění cesty mezi Studánkami a fotbalovým hřištěm. 

 Dřívější omezení rychlosti ze směru od Pístovic (např. posunutím značky "Račice" nebo snížením 
rychlosti na 70 v přiměřené vzdálenosti od značky obce). 

 Vyasfaltování vozovky okolo hasičské zbrojnice v Pístovicích. 

 Vybudování (naučné) stezky pro kočárky, kolem rybníka v Pístovicích. 

 Oprava příjezdové cesty v Pístovicích k domům č. p. 54, 45 a 76. 

 Vybudování chodníku okolo rybníka v Pístovicích od hlavní silnice k parkovišti. 

 Vybudování chodníku vedle cesty k rybníku v Pistovicich. 

 Oprava cesty za hasičkou. 

 Křižovatka Pístovice -Drnovice - Ježkovice = umístění zrcadel. 

 Instalace zrcadla na T křižovatce Račice - Pístovice - Nemojany 

 Obnova všech ing. sítí vč. silnice a chodníků v celé obci. 

 Parkoviště u račického hřbitova je součástí výkresové dokumentace chodníky. 

 Značení, zrcadlo v zatáčce u hřiště v Račicích. 

 Propojení Nové ulice s Příhonem v Pístovicích. 
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4. otázka: Zastupitelé obce definovali v oblasti REKONSTRUKCE OBECNÍCH BUDOV tyto cíle. 
Vyberte 3, které považujete za nejdůležitější. 

 

Vyhodnocení: 

 
V oblasti rekonstrukce obecních budov byla jako priorita vyhodnocena oprava areálu bývalé sladovny 
v Račicích (49,4 %). Dále pak renovace fasády kostela – zámecké kaple v Račicích (41,8%) a o necelé 
procento „zvítězila“ na třetí pozici oprava budovy veřejných WC a umývárny v bývalém kempu u 
rybníka v Pístovicích (40,2 %) před rekonstrukcí obecní hospody v Pístovicích (39,3 %). 

I zde, v sekci jiné, vyjádřili občané svůj názor a uvedli další podněty k projednání: 

 V bodech 3-5 není uveden záměr oprav (využití). 

 Račice čp. 300 prodat. 

 Zbourat sladovnu, doplnění. Místo sladovny postavit např. penzion pro seniory. Nebo na vizualizaci 
sladovny se mi líbila prostřední budova, jednoduchá stavba ve stylu "otevřené stodoly" s prostranstvím 
před budovou pro pořádání různých akcí. 

 Budova školy u hřiště v Pístovicích (v současném stavu neplní funkci pro možné širší využití). 

 Budova u multifunkčního hřiště. 

 Rekonstrukce školy v Pístovicích, která je velmi nefunkčně uzpůsobená. Vybudování venkovního 
posezení. 
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 Obchod p. Čtvrtníčkové by se hodil pro zázemí technických služeb. Sladovna by se hodila na byty 
starších osob, kteří by chtěli v Račicích zůstat. 

 Na WC od rybníka nikdo chodit nebude, je to daleko. Rekonstruovat hospodu bude velmi drahé, lepší, 
kdyby se prodala a opravil ji nový majitel. Já bych všechny tyto prostředky a energii investovala do 
vybudování chodníku kolem rybníku (odkoupeni pozemku atd..).Vím, že to bude strašně náročné, ale 
situace je ŽALOSTNÁ. 

 Obě hasičárny jsou v nevyhovujících nepřehledných místech, chtělo by to zvážit dopravní řešení. Pokud 
budeme vše stavět pro návštěvníky Pístovického rybníka, bude to investice do cizích na úkor domácích, 
v tom případě bude třeba vjezd, pobyt a používání zpoplatnit, lze rozdělit na domácí a hosty... 

 Penzion pro seniory. 

 Obec by měla prodat hospodu pod kopcem v Pístovicích, hospod je tu dost. V žádném případě 
neopravovat, investice se obci nevrátí. 

 Obnova všech ing. sítí vč. silnice a chodníků v celé obci. 

 
 
5. otázka: Zastupitelé obce definovali v oblasti VODOHOSPODÁŘSTVÍ tyto cíle. Vyberte 2, které 
považujete za nejdůležitější.  

 
Vyhodnocení: 

 

Z výše položených otázek vyplývá, že občany nejvíce zajímá projekt Živá krajina, který řeší zadržování 
vody v přírodě, výsadbu zeleně apod. (61,9 %). Dále považují za důležitou opravu opěrné zídky a 
schodů do vody na pláži u Riviéry u rybníka v Pístovicích (47,3 %). 

Z připomínek respondentů, kterých bylo v této oblasti zasláno 18, je téměř polovina zaměřena na 
údržbu potoka Rakovec v Pístovicích (vyznačeno modře) a ⅙ se týkala vybudování kanalizace 
v chatové oblasti nad rybníkem v Pístovicích. 

 Další opravy nemůžu posoudit (vlastník potoků) např. Mlýnský rybník. 

 Zadržení vody v katastru, řešení priorita č. 1 pro budoucí generace! 

 Vyčistit koryto potoka v Pístovicích. 

 Vyčištění potoku před Pístovicemi, již několik let zanesen a téměř neprotéká, navíc to vypadá 
nevzhledně. 

 Potok v Pístovicích (za hasičkou) nejde dát do potrubí a rozšířit cestu? 
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 Celkové vyčištění potoka Rakovec. 

 Vybudovat kanalizaci v chatové oblasti u rybníka v Pístovicích a oddrenážovat cestu k Riviéře u rybníka 
(zbavit se blata a smradu). 

 Kontrola vývozu odpadních vod z chatové oblasti v Pístovicích. 

 Kanalizace v oblasti Pístovického rybníka. 

 Zajištění vyčištění potoka na Podkopčí. 

 Výsadba řas v rybníku. Před 30 léty byly řasy na více jak polovině plochy rybníka a i když do rybníka 
tekla močůvka z JZD a voda byla více čistá než teď. Domluvte se s Pohořelicema, aby do rybníka 
nenasazovali amury, a řasy budou čistit vodu a rybník nebude každý rok plný sinic. 

 Zabezpečení úklidu a vybudování stezky kolem rybníka. 

 Vybudovat kanalizaci v chatové oblasti u rybníka v Pístovicích. Oddrenážovat cestu u rybníka k Riviéře. 

 Vyčištění a opravu vodního toku Rakovec IDVT 10100117. 

 Obnova všech ing. sítí vč. silnice a chodníků v celé obci. 

 Pravidelná péče o potok v Pístovicích (sekání trávy, oprava koryta, mostků k domům nebo oprava 
zábradlí podél hlavní cesty kolem potoka). 

 Regulace potoka Rakovec v místní oblasti Pístovice, dále jednání s lesy a zemědělským družstvem 
Drnovice, kdy voda vlivem neobrň stéká po polích od hřbitova Pístovice a z polí nad rybníkem a ohrožuje 
nemovitosti potažmo ničí místní komunikaci k rybníku. 

 Kvalita vody v rybníku v Pístovicích. 

 

 

6. otázka: Zastupitelé obce definovali v oblasti ÚPRAVY VEŘEJNÉHO PROSTRANSTVÍ tyto cíle. 
Vyberte 3, které považujete za nejdůležitější. 

 

Vyhodnocení: 
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Z plánovaných úprav veřejného prostranství získala největší podporu vzhledová úprava 
kontejnerových stání (56,5 %), jako druhá byla vyhodnocena úprava městečka v Račicích (42,7 %) a 
občané by také uvítali opravu autobusové zastávky na točně v Račicích (40,6 %) zároveň s opravou a 
výměnou laviček u rybníka v Pístovicích, která získala jen o jeden hlas méně. 

Níže uvádíme dalších 14 otevřených odpovědí zaslaných k tomuto tématu. Čtyři z nich jsou totožné 
s první otázkou a preferují výsadbu keřů či stromů podél cyklostezky. 

 Výsadba keřů a STROMŮ okolo cyklostezky. 

 Výsadba keřů a STROMŮ okolo cyklostezky. 

 Výsadba stromů, keřů cesta ke hřbitovu v Pístovicích + lavečky. 

 Osvětlení cyklostezky. 

 Opravit a zvelebit celé okolí točny autobusů v Pístovicích (květiny atd.). 

 Keře a stromy kolem cyklostezky. 

 Lavičky a odpadkové koše v obci, náměstíčko, chybí. 

 Jak říkám investovat do vybavení pro obyvatele, nikoli prioritně pro rekreanty. 

 Přesunutí kontejnerů od hasič. zbrojnice v Pístovicich na upravené kontejnerové stání. 

 Bezpečný chodník k rybníku a kolem rybníka. 

 Žádná úprava točny P. ale zrušit!! 

 Obnova všech ing. sítí vč. silnice a chodníků v celé obci. 

 Výsadba ne keřů ale spíše stromů okolo cyklostezky. 

 Oprava a nátěr zábradlí podél potoka Rakovec v Pístovicích. Revize a výměna zábradlí mostů u 
autobusové zastávky a hasičské zbrojnice v Pístovicích. 

 

 

7. otázka: Zastupitelé obce definovali v oblasti ZKVALITNĚNÍ ŽIVOTA V OBCI tyto cíle. Vyberte 3, 
které považujete za nejdůležitější. 

 

 

 



 

 

 11 

 

Vyhodnocení: 

 

U této otázky se více než polovina oslovených občanů shodla na potřebě zřízení Z-Boxu nebo pobočky 
Zásilkovny v Pístovicích (50,6 %). Jako prioritu číslo dvě vnímají vybudování komunitní kompostárny 
(47, 7 %). Další ⅓ respondentů vidí potřebu pravidelné odborné péče o zeleň v obci (36,8 %). 

Z dalších 18 připomínek k tématu zkvalitnění života v obci se opět tři týkaly zřízení Z-Boxu v Račicích. 

 Z-Box v Račicích. 

 Z-Box v Račicích. 

 Workoutové hřiště v Pístovicích u rybníka! 

 Workout hřiště v Račicích vedle fotbalového hřiště. 

 Vybudování krytého venkovního areálu u budovy bývalé školy v Pístovicích pro letní akce pořádané 
hasiči apd. 

 Plastové popelnice před každý dům. 

 Pumptrack v Račicích. 

 Místo Z-boxu dát výdejní místo do obchodu v Pístovicích např. 

 Kanalizace u rybníka. 

 Péče o zeleň by měla být jednou z náplní práce pracovníků obce. Pracovníci obce by měli také uklízet 
odpadky atd. Místo veřejného ohniště bych popřemýšlela o grilu jako je u Brněnské přehrady. 

 Hřiště bych dala ke stávajícími hřišti v Račicich fotbalové. 

 Doteď jsem netušila, že je v Pístovicích nějaká elektronická úřední deska 😉. 

 Z-Box nebo pobočka Zásilkovny v Račicích. 

 Vyjednat s majiteli pozemků a udělat relaxační chodník kolem rybníka. 

 Zákaz pyrotechniky, rozšíření klidových hodin, jasně definované časy k použití sekaček a pálení atp. 

 Instalace placeného rychlostního radaru směrem do Pístovic od Drnovic a naopak. 

 Obnova všech ing. sítí vč. silnice a chodníků v celé obci. 

 Kiosek s WC u rybníčka "Srdíčko" v Račicích. 
 
 
 

8. otázka: Jak jste v obci spokojeni s: 

 informovaností občanů s chodem obce 
 počtem kulturních akcí pro dospělé 
 nabídkou (rozmanitostí) kulturních akcí pro dospělé 
 počtem akcí pořádaných pro děti 
 nabídkou (rozmanitostí) akcí pořádaných pro děti 
 zásobováním (potraviny, drogerie) 
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Vyhodnocení: 

 

 

9. otázka: Víte, že: 

 obec má vlastního sociálního pracovníka/asistenční služby? 
 v obci působí aktivně více než 25 podnikatelských subjektů (např. kadeřnice, masér apod.) a 

jejich seznam naleznete na webových stránkách obce? 
 je v obou částech obce místní knihovna? 
 obec má webové stránky www.racice-pistovice.cz? 
 obec rozesílá 1x týdně zprávy e-mailem? 
 obec má facebookové stránky? 
 obec má profil na instagramu? 

 

Vyhodnocení: 

 

10. otázka: Víte, že: 

 obec přistavuje 4 kontejnery na bioodpad a sváží 2x týdně na vlastní náklady? 
 v obci probíhá 2x ročně sběr nebezpečného odpadu a elektrozařízení? 
 v obci probíhá 2x ročně sběr železného šrotu? 
 do obce přijíždí 1x týdně prodejna masa? 
 do obce přijíždí 1x týdně prodejna ořechů? 
 do obce přijíždí 1x za 14 dní vinotéka? 
 do obce přijíždí prodejna zeleniny? 

http://www.racice-pistovice.cz/
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Vyhodnocení: 

 

11. otázka: Realizační tým pro tvorbu "Programu rozvoje obce" uvažuje o možnosti zřízení pracovní 
skupiny, která by se podílela na přípravě tohoto dokumentu. Měl/a byste zájem být součástí této 
pracovní skupiny? 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Z uvedeného grafu vyplývá, že 45 dotázaných má zájem na spolupráci při tvorbě nového Programu 
rozvoje obce na následující období. 

 

12. otázka: Chcete nám sdělit něco dalšího? 

1) Vadí mi, že fotbalové hřiště není tak jak bylo vždy přístupné pro obyvatele obce. Mám 4 vnoučata a nemám 

si kde s nimi zahrát fotbal. 

2) Dle mého názoru jsou plánované investice do obecní budovy Hospůdky pod kopcem zbytečné a obci a 

občanům nic nepřinesou, to stejné s budovou sladovny.  

3) Chtělo by v obou obcích vybudovat třeba pump trackové hřiště co zabaví i starší děti. Zároveň i cyklostezka 

do Drnovic by značně rozšířila možnosti. 

4) Chybí tu domov důchodců. Ze sladovny by byl fajn. Je to asi složité ,ale aspoň trochu popřemýšlet. Díky. 

5) Hlavně, aby jsme se respektovali a nikdo bez ohledu finanční situace nemohl druhé obtěžovat... 

6) Navýšit v letní sezóně kontejnery na komunální odpad na parkovišti u rybníka. Rozšíření komunikace u 

rybníka. 

7) Víc komunikovat s občany o připravovaných rekonstrukcích a návrzích, nejen s úzkou skupinou lidí, kteří 

prosazují pouze svoje názory a náměty. 

8) Obec je super, jen ta cyklostezka do Drnovic :) 
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9) Mezi hlavní priority by měly patřit chodníky v obou částech obce. Také by obec měla řešit získávání financí 

z vlastní činnosti - např. zviditelnit pronájem multifunčního hřiště (pak by byl více využíván nejen místními, 

ale i obyvateli z okolních vesnic nebo turisty/rekreanty), zlepšit jeho webovky (proč tam není ceník a zájemce 

si musí zavolat?, proč na mapách Google je hřiště dočasně uzavřené?...to, že obec získává dotace je super, 

ale také by se měla snažit získávat finance vlastní činností a nebýt tak omezený pouze na příjmy od státu 

(jelikož většina rozpočtu tvoří příjmy z RUD). 

10) Kulturní akce pro dospělé pořádají ve většině případů různé spolky a občané, obec na ně pouze přispívá, 

ale hlavní organizace spadá na občany. Zřídit objednávkový formulář na rezervaci multifunkčního hřiště. 

Podle mě je nesmysl, aby byly ve vesnici investovány peněžní prostředky do vyvážení bioodpadu, když každý 

má zahradu, kde může tento odpad ekologicky zlikvidovat. 

11) Rozpadá se mostek přes potok u fotbalového hřiště v Račicích u vstupu do lesa. 

12) Ad bod. 10: ráda bych pomohla, ale v obci bydlím zatím krátce a ještě se v "poměrech" orientuji. 

13) Hodně zdaru dalším projektům, žije se nám tu dobře 

14) Prosím obnovit velkoobjemové kontejnery, častěji vyvážet kontejnery na papír. 

15) Nejsmutnější jsou procházky k rybníku k parkovišti, kdy nemáte šanci jít v klidu s dětmi, aniž byste každou 

chvíli neuhýbali autům... jezdí jich tam čím dál víc. Pokud by byla možnost udělat parkoviště ještě na kraji 

hlavní silnice, bylo by to mnohem lepší. 

16) Dobrý den, jedna důležitá věc mi tu chybí. Je potřeba vyřešit kanalizaci v Pístovicích u rybníku, kde už jsou 

převážně rodinné domy ne jen chaty. Je potřeba zřídit jak splaškovou tak dešťovou kanalizaci. V této části 

jsou neustále problémy s dešťovou vodou i se splaškovou. Ocenili by jsme kdyby se to začalo už aktivně řešit. 

17) Chodníky v Pístovicích jsou v žalostném stavu už několik dlouhých let. Obchod, byť je v soukromém 

vlastnictví, vypadá taky velmi žalostně nemluvě o chodníku, který vede k bývalému pultovému obchůdku, kde 

si stání na auta udělali z přístřešku na vozíky u supermarketů. U obchůdku by přeci mohlo být nějaké malé 

posezení, dětské průlezky, stojan na kola a plocha s nějakým malým parkem. Kolem rybníka se s dětmi nedá 

vůbec jít, protože není žádný chodník a cesta vypadá tak, že neustále uhýbáte do škarpy kvůli autům. Šla 

silnice kousek rozšířit a nechat udělat pruh pro pěší?  

18) Doufám, že budete víc podporovat třídění odpadů. Například, mít svoz (od každého domu) plastů a papírů 

dvakrát měsíčně, bioodpadu jednou za týden, směsného odpadu jednou za měsíc; nabídku a slevy na 

kontejnery. 

19) Sme poteseni informovanostou v obci prostrednictvom skupiny/profilu na facebooku a i tym co vsetko nove 

sa v obci deje, rad pomozem ak niekde mozem pomoct a budem uzitocny. Preto davam Ano na 10tu otazku, 

aj ked uplne neviem z jej kontextu o co sa jedna. 

20) Nutno rekonstrukce a zbudování nového kanálu v Račicích u domu č. p. 108 (naproti transformátoru) 

21) Zásilkovna v Račicích 

22) Děkuji vedení obce za velmi proaktivní přístup, který se jen tak nevidí. Vážím si vaší práce. 

23) Vážení. Nelíbí se mi prodejna v Pístovicích. Asi vím, že nedokážete ovlivnit chod a zásobování této prodejny, 

ale měli bychom se zamyslet, že v obci je hodně starších občanů, pro které je toto jediná možnost si nakoupit 

základní potraviny, které tady ani neseženete. O kvalitě a skladbě výběru v samoobsluze nemá cenu se vůbec 

bavit. Jenom tedy dotaz, nešlo by pro naše seniory, kam budu asi taky brzy patřit něco v této oblasti udělat? 

Třeba taky s tím, jak vypadá okolí této budovy, to je katastrofa. Sice toto neovlivní možnost si kvalitně 

nakoupit, ale už jenom, když se podíváte na okolí obchodu, tak se vám tam nechce jít. Staré zrezivělé regály 

hned vedle vchodu, suché rostliny vystavené před vchodem, asi čekají, že se to vstřebá nebo co, nevím. A to 

prostranství před obchodem, to je jako kdyby ten pozemek neměl ani majitele. Fakt hnus. Jiné obce soutěží 

o titul Obec roku a tady se ani nikdo nepostará, aby si soukromníci uklízeli před provozovnami. Další věcí 

je, jak je možné, že podnikatelé v obci ukládají odpad vyprodukovaný svou činností do obecních kontejnerů, 

které mají sloužit občanům obce. Obec jim jako sponzoruje jejich podnikání nebo co to je za bordel? Fakt 

se mi nelíbí, když dojede dodávka a kontejner na bioodpad je v momentě plný. No sice pan podnikatel, mimo 

jiné jako člověka ho mám ráda, objíždí oba kontejnery v obci. A nemyslím si, že by na OÚ nevěděli, o koho 

se jedná. Jinak je dobře, že do vesnice zajíždějí pojízdné prodejny, aspoň občané mají možnost koupit čerstvé 

maso nebo čerstvou zeleninu. Ale to asi není zásluha obecního úřadu. Jinak se mi líbí, že myslíte na naše 

děti, Za školou je vybudováno víceúčelové hřiště, to sice pro děti není, ale mají tam hrací koutek s 

průlezkami, dětské hřiště u rybníka, možná ještě něčím překvapíte, aby bylo s dětmi kam zajít, aby si mohly 

vyhrát a maminky posedět a povykládat si. Mě osobně by se líbilo velké pístoviště, na nějakém prostoru, aby 

tam nechodili psi, i když je miluju, tak toto by mělo být jen pro děti. Pískoviště samozřejmě kryté plachtou a 

prostor oplocený. Mohl by tam být kolotoč, skluzavka, nějaké průlezky atd. Jakoby hřiště udělané více 

profesionálně. Myslím, že na zbudování těchto hřišť ještě pořád existují dotace. Mladých lidí ve vesnici 

přibývá a s nimi přibývají děti, tak by se na to mělo myslet. Přeji hezký den.  

24) Workoutové hřiště bych směřovala k fotbalovému hřišti, ráda bych uvítala plochu k volnému proběhnutí psů 

(cvičák-adaptace psů, poslušnost, základní povely) 
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25) Rozhodně jsem potěšen, že se letos nejede v obci rallye, která paralyzuje život v obci jen proto, aby si někteří 

rádoby závodníci honili ego, jaký přínos to má pro obec, kdo vůbec schválil rychlostní zkoušku přímo v 

obcích, kde je kompenzace, zátěž hlukem exhalacemi, návštěvníky... 

26) Myslím, že problém se zásobováním je spíše cena v obchodech. Pro starší občany to musí být velmi finančně 

náročné nakupovat lokálně .. místo toho mít možnost nakoupit levněji ve Vyškově. 

27) Chodník ke školce, Z-box. 

28) Dobrý den, píši i za sousedy, kteří nemají Facebook nebo e-mail z oblasti Pístovického rybníka. Velmi 

bychom si přáli zbudování kanalizace v této oblasti. Když už obec nepřijala splaškovou, tak alespoň 

dešťovou. Po každém větším dešti se nedá i několik dní jít po hlavní cestě kolem rybníka a zároveň se vyhýbat 

projíždějícím vozidlům neboť všude stoji voda a po parkovišti ještě i několik dalších dní teče prakticky potok. 

Celý kopec nad rybníkem je prakticky jen jíl a ten skoro nic nevsákne. Byl bych rád za odpověď, jestli nad 

touto věcí obec alespoň přemýšlí. 

29) Pravidelná údržba zeleně, osazení veřejných prostranství kvetoucími rostlinami, odplevelení a zametání 

chodníků po zimě přispějí k zvelebení obce bez větších finančních výdajů. 

30) Jenom co jsem uvedl výše, už by se mohl někdo zamyslet a udělat něco pro to, aby se vybudoval chodník a 

lavičky kolem rybníka pro bezpečné procházky starých lidí, maminek s kočárky, sportovce !!! Třeba i jako 

nauční stezka. 

31) Jsem chatařkou, ale vášnivou, mám tu uložené oba rodiče, zvažuji zde žít na důchod, rozhodně více, než jen 

nyní, kdy zajíždím cca 2x měsíčně na víkend, v létě na déle.  

32) Jsme spokojeni s životem v Pístovicích, paní starostka je více aktivní než předchozí vedení.  

33) Obec by měla zvýšit kapacitu kontejnerů na papír, případně zvýšit frekvenci jejich vyvážení. Také chybí 

velkoobjemové kontejnery na odpad, množí se černé skládky. 

34) Nedávno jsem uvažovala, abych nabídla vedení kroužků pro ženy a dívky, tak pokud byste měli zájem, můžu 

nějak zkusit precizovat své myšlenky. 

35) není prostor 

36) Je třeba provést celkovou revitalizaci obce. 

37) Místní název "Na hliníku" je "V hliníku". 

38) Jen tak dál, děláte svou práci velmi dobře. 

39) V obci sme nový, a ešte tam poriadne nebývame, takže vela informácii čerpáme zo stránok a FB. Radi 

budeme pomáhať v obci s vecami, ale ešte nikoho skoro nepoznáme. Takže k 10. dáme teraz nie, no do 

budúcna áno. 

40) Je tu krásně. 

41) Děkuji za možnosti návrhů, nápadů a možnost o nich diskutovat. 

42) Ocenila bych, kdyby se vybudovalo dětské hřiště (klidně i nějaké menší) v Pistovicích u knihovny. 

43) Rád bych získával na pravidelné bází emailem krátké informace o dění v obci, plánované akce atd. 

44) Jen s podivem k bodu +1 .Proč obec zahrnuje cestu ke mlýnu mezi výhledové akce rozvoje obce ,když už 

jednou rada i zastupitelstvo opravu komunikace odsouhlasilo 

45) Zvýšení alespoň o jednu popelnici na komunální odpad parkovišti v letní sezóně. Pokud je možné řešení o 

malé rozšíření cesty k rybníku, doprava na této cestě je rok od roku hustší i s chodci. Pokud je nějaká akce 

provoz je velký.  

46) Zkulturnit prostor břehu rybníka v Pístovicích od hlavní silnice k parkovišti. Některá místa připomínají 

skládku.  

 

Vyhodnocení: 

V poslední otázce měli respondenti možnost sdělit cokoli dalšího, co nebylo v dotazníkovém šetření 
zahrnuto, nebo se vyjadřovali k současnému dění v obci. Z 239 dotazovaných využilo této možnosti 
46 osob. Podstatná část odpovědí se vracela k tématům, která byla řešena v předchozích bodech, 
jako nutnost dobudování chodníků, přístupové cesty k Pístovickému rybníku, realizace cyklostezky 
mezi Pístovicemi a Drnovicemi či vybudování kanalizace v rekreační oblasti u Pístovického rybníka. 
Častěji zmiňovaným dotazem byla přístupnost či budování sportovních ploch a dětských hřišť v obou 
částech obce nebo řešení nakládání s domovním odpadem. 
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Závěr: 

Z grafů jednoznačně vyplývá, že se respondenti shodli na prioritách, které vnímají jako zásadní a jejich 
potřebu je v nejbližších letech řešit. Jak bylo uvedeno již na začátku tohoto dokumentu, snažili se 
autoři dotazníku rovnoměrně a objektivně zahrnout a zohlednit potřeby obou částí obce. Dle 
získaných odpovědí lze konstatovat, že se tento záměr zdařil, neboť část preferovaných projektů se 
týká celé obce Račice-Pístovice a další individuální návrhy jsou poměrně rovnoměrně rozloženy do 
obou částí obce. 

Kromě odpovědí na otázky týkající se oprav, výstavby a zvelebování obce, byly získány i údaje 
související s informovaností občanů o dění v Račicích a Pístovicích, či jejich spokojeností s nabídkou 
služeb, kulturních a společenských akcí. Z grafů u otázek č. 8, 9 a 10 je vidět, že respondenti jsou 
informováni dostatečně, s počtem kulturních akcí, jak pro děti, tak pro dospělé, jsou spokojeni a 
některé nabízené služby využívají hojně nebo o nich alespoň vědí.  

 

 


